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младите
хора са
във фокуса
за новия
програмен
период

Соломон
Маскона,
управител на
“Индустриален
парк Сливен”
ЕООД

Сливен вече е на
инвестиционната карта
на индустриалните
паркове в България

ВАНЬО СТОИЛОВ

“Индустриален парк Сливен” вече официал-
но е на картата на индустриалните паркове в
България. Със заповед на министъра на ико-
номиката и индустрията той бе вписан под
№30 в регистъра на индустриалните паркове.
С това Сливен става част от инвестиционната
политика на национално ниво с възможности
за привличане на инвеститори, а също и раз-
познаваема дестинация за развитие на бизнес
както на местни, така и на мултинационални ком-
пании и техни партньори, зая-
виха от общината.

От 2019 г. Сливен води це-
ленасочена политика за по-
добряване на инвестицион-
ния климат в региона и при-
вличане на инвеститори с
цел подобряване на благосъ-
стоянието на населението и
подобряване на качеството
му на живот. Този процес
премина през няколко етапа
- изработване и одобряване
на подробен устройствен
план - за територия, частна общинска собстве-
ност, която се урегулира за производствена и
складова дейност.

Втората стъпка бе създаване на търговско
дружество “Индустриален парк Сливен”, в кое-
то община Сливен е едноличен собственик на
капитала. След това бе изготвена цялата нео-
бходима документация за изпълнение на За-
кона за индустриалните паркове (ЗИП) и про-
цедурата по вписване.

На последната си за този мандат сесия об-
щинският съвет одобри за управител на ново-
създаденото дружество Соломон Маскона,
който досега беше временно изпълняващ
длъжността. По думите му в Сливен ще бъде
изграден третият по площ индустриален парк
у нас, който е уникален по отношение на
транспортната си свързаност - близо е до ма-
гистрала и летище, а има възможност да бъде
изграден и жп терминал.

Индустриалният парк е с площ 2684 дка и
наистина представлява един от най-мащабни-
те проекти за индустриално развитие на тери-
торията на България. Обхваща група поземле-
ни имоти от северната и южната страна на
бившето летище Бършен, което дава възмож-
ностразвитиетонапаркадасеразделинаетапи.
В същото време съществуващата писта на лети-
щето и мотопистата, ще бъдат запазени.

Теренът, разделен на 17 квартала, е разполо-
женна4зони:“Север”сплощ452дка;“Югоизток”
с площ 533 дка; “Югозапад” с площ 38 дка и зона
“Летище и мотописта” с обща площ 1660 дка.

Предвижда се развитието на парка да се
извършва поетапно, като се стартира от зона
“Север”, където най-напред ще бъде изграде-
на вътрешна инфраструктура, достъпна до все-
ки парцел. Тя ще разполага с електрозахран-

ване, водоснабдяване за питейни и производ-
ствени нужди и канализация, газоснабдяване,
вътрешна пътна инфраструктура и изграждане
на оптични електронни съобщителни мрежи.
Едновременно с това ще се изгради и довеж-
дащата инфраструктура за цялата територия.

За да стане това, общината ще кандидат-
ства за пари по плана за възстановяване и
устойчивост в началото на ноември. В този
план обаче намалиха сумата за индустриални
паркове на 200 млн. лева за цялата страна. И

тъй като в това отношение е
заложено Северна България
даполучипредимство,катореа-
листи от община Сливен са
включиличастоттозипроектив
концепцията си по оперативни-
те програми, откъдето също мо-
же да се получи финансиране.

“Радвам се, че тази идея и
дългогодишните ни усилия да
я реализираме се увенчаха с
успех. Искам в Сливен да има
високоплатени работни места.
Вярвам, че по този начин
шансовете да превърнем на-

шия регион в притегателен център за инвести-
ции, развитие и повече възможности за бизнеса
ще се увеличат”, каза кметът Стефан Радев.

Едно от намеренията е Сливен да предоста-
ви бъзвъзмездно за управление 6 дка терен от
“Индустриален парк Бършен” на Министер-
ствотоназдравеопазванетозануждитенасисте-
мата за оказване на спешна медицинска помощ
по въздуха, която се създава в момента. Пред-
виждасенатериториятанапаркакрайСливенда
бъде изградена оперативна база HEMS, която
представлява хангар и площадка за кацане на
хеликоптерите от системата за спешна помощ.

Изпълняваната от здравното министерство
инвестиция е част от Националния план за
възстановяване и устойчивост на проекта
“Осигуряване на въздушни превозни средства
за реакция при спешни медицински състоя-
ния”, който се финансира по Оперативна про-
грама “Региони в растеж 2014-2020”.

“Това безспорно е добра идея. Нямаме на-
мерение да бавим по никакъв начин развитие-
то на този проект, крайно време е България
да има такава спешна медицинска помощ”,
казва председателят на местния парламент
Димитър Митев.

Макар и още в началото си, бъдещият “Ин-
дустриален парк Сливен” вече набира и меж-
дународна известност. Това стана възможно,
след като бе представен и на завършилия
неотдавна Международен панаир в Солун, на
който страната ни беше почетен гост. Там ек-
ип на сдружението на общините представи ин-
вестиционните възможности и профили на
Сливен, Пловдив, Стара Загора, Ботевград и
Габрово. Сливен беше презентиран с бъдещия
индустриален парк като нова възможност пред
инвеститорите.

� Тук ще има и база
на хеликоптерите от
бъдещата система за
спешна медицинска
помощ по въздуха
� Вече го представиха
на Международния
панаир в Солун

Стремим се към подобряване
на градската среда, която е не-
изменна част от качеството на
живота, залагаме на проекти
за развитие на спортната ин-
фраструктура, включително и
на колодрума и изграждането
на един нов парк градина.
Предвидили сме и облагородя-
ване на зоните на бившите
военни поделения.

Тук може да влезе и образо-
вателната инфраструктура -
имаме сериозни намерения за
инвестиции в природоматема-
тическата и в езиковата гимна-
зия в Сливен - учениците там
също трябва да минат на една
смяна, но за целта следва да
бъдат построени нови класни
стаи. Предвидени са разшире-
ния, които трябва да се случат -
да се построят нови класни стаи.

В областния град и по селата
има много деца от ромски
произход, на които трябва да
осигурим условия за образова-
ние. За тяхното бъдеще е клю-
чово важно максимално бързо
да бъдат обхванати от образо-
вателната система. Една от
стъпките към това са новите
детски градини, които предстои
да построим в някои села и в
квартал “Надежда”.

Ще се включим и в концеп-
цията на община Ямбол на те-
ма градска среда и за екосъо-
бразна мобилност. Общата
стойност на планираните дей-
ности е 54,25 млн. лева. Идея-
та е да бъдат привлечени сред-
ства от новите европейски фон-
дове.

За съжаление, загубихме
много време, мерките се появи-
ха късно и за кратък срок тряб-
ваше да реагираме. Но още
нищо не е решено окончателно
- с тези си концепции канди-
датстваме пред Регионалния
съвет за развитие в Бургас и
ако те бъдат одобрени, ще за-
почнем да подготвяме и отдел-
ните проекти в тях.

Не сме се отказали
от идеята да бъде
изграден
четирилентов път

между Ямбол и Сливен, които
са най-близките областни гра-
дове. Това трябва да направи
държавата и ние ще продъл-
жим да настояваме това строи-
телство най-сетне да започне.

- Прави впечатление, че в
стремежа да привлече пове-
че европейски пари община
Сливен не е сама.

- Да, имаме много добро
партньорство с всички наши
съседи. Ето, благодарение на
това чрез съседни общини като
Нова Загора, Котел, Върбица,
Стралджа и Тунджа успяхме
да включим всичките 44 села
от общината в местни инициа-
тивни групи, които ще могат да
кандидатстват със свои проекти
пред Програмата за развитие
на селските райони.

Досега това не беше възмож-
но, но правилата се промениха.
Сега се формират сдружения и
предстои да обучим нашите хо-
ра как да работят с европей-
ските пари.

- Изпращате мандат, за
който статистиката сочи, че
общинскиятсъветеприелоко-
ло 1700 решения. Как работех-
те с местния парламент?

- Да, изпитвам удовлетворе-
ние от работата, която свър-
шихме. Може би

на пръстите на
едната ръка се броят
неприетите решения

или казусите, по които не ус-
пяхме да намерим решение.
Като цяло оценявам високо ни-
вото и тона на дискусията в об-
щинския съвет и мисля, че това е
пътят да повишаваме доверието
на хората към местната власт.

Смея да твърдя най-отговор-
но, че публичният интерес ви-
наги е бил на първо място във
фокуса на взетите решения. За
всички предложения, които сме
правили, съм убеден в това.

-Следмалкоповечеотмесец
предстоят поредните местни
избори. Как виждате започва-
щата предизборна кампания?

- Заради честите избори на-
последък това понятие малко
девалвира. Надявам се гражда-
ните да се абстрахират и да
излязат да гласуват. Защото
местната власт е много важна
за живота на всеки от нас. Не
че централната не е важна, но
за повечето от проблемите си
хората се обръщат към местна-
та власт. Надявам се този спад
на активността, който се полу-
чи заради честите парламен-
тарни избори, да не се отрази
на местните избори.

Иска ми се кампанията да
бъде конструктивна. Да не
залитаме в лесните на пръв
поглед решения с тотално
отричане и очерняне на
всичко. Историята е показа-
ла, че дългосрочно това е
грешният път.

....................................................................

СЛИВЕН
Кметът
Стефан Радев:

Градът
вече няма
и един лев
задължения

� Интервю
на 18-а и 19-а стр.
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Градската градина
пред сградата
на кметството
СНИМКА: АНТОАНЕТА
СТЕФАНОВА

В района
с най-много
деца
не стигат
забавачки
и училища,
общината
строи нови

ВАНЬО СТОИЛОВ

Жителите до
15 г. са 18,9%
от общия брой
при средно за
страната 14,2%

тание вече обхваща
всички над 4 години.

Макар в община Сли-
вен да има 27 детски
градини - 14 градски и 13
в селата, те не достигат.

Един от примерите за
решаване на проблема
е новата детска гради-
на в кв. “Надежда”, как-
то и започналото
проектиране на втора.

Кметството
е купило терен
за нова детска
градина

и в Тополчане, където
тази учебна година 700
ученици влязоха в ново
училище, завършено
след 30 години от пър-
вата му копка.

“Когато казваме, че
образованието ни е
приоритет, това трябва
да се изразява в реал-
ни действия и реални
инвестиции в инфра-
структурата. Показали
сме, че го правим”, обя-
ви кметът Стефан Ра-
дев по време на отчета
си за свършеното през
мандата.

ВАНЬО СТОИЛОВ

В
област Сливен
живеят най-мно-
го деца до 15 г.
Според стати-

стиката относителният
дял на това население
към общия брой жители
е 18,9%, а средно за
страната този процент е
14,2%. Подобно е съот-
ношението и в община
Сливен, където само

в кв. “Надежда”
живеят
20 хил. души,

от тях над 3800 са де-
ца. Жителите на общи-
ната са неравномерно
разпределени -. има се-

ла с по 20-ина жители,
но тук е най-голямото
село в областта - То-
полчане, чието населе-
ние според последното
преброяване е 3374 чо-
века. В село Сотиря
пък живеят около 3 хил.
души.

Големият брой на де-
цата и юношите обясня-
ва защо, докато на дру-
ги места в България за-
криват детски градини,
в Сливен и областта
строят нови или ремон-
тират стари. Същото ва-
жи и за училищата.

Това се налага и за-
ради стремежа децата
да учат в една смяна, а
предучилищното възпи-
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Кметът
Стефан
Радев: Детското здраве и

- Г-н Радев, училище за кме-
тове няма. На какво обаче ви
научиха тези два мандата като
кмет на община Сливен?

- Един кмет първо научава, че
когато е започвал, много малко е
знаел за това, което го очаква - и
като обхват на проблемите, и като
обем на законодателството и нор-
мативните уредби, които трябва да
прилага. Едновременно се научава
да се бори с всички тези предиз-
викателства и да намира съюзни-
ци, за да върви общината напред.
И в крайна сметка да решава про-
блемите, защото хората очакват
това от него.

Аз имах някаква представа пред-
варително за финансовото състоя-
ние на общината, но ще призная,
че изненадата и след това сблъсъ-
кът с действителността бяха доста
тежки.

- Финансовото състояния на
общината преди 8 г. беше отчай-
ващо, дори се говореше за въз-
можен фалит. Сега вече се спо-
менава, че Сливен е сред пър-
вите 10 града по отношение на
финансово благосъстояние. Как-
во се случи?

- Промени се отношението към
общинските финанси.

Научихме се да харчим
според чергата си,

а на нас ни се наложи през тези
години да харчим и по-малко, за-
щото трябваше да връщаме
огромни суми, натрупани задъл-
жения от предишни периоди. То-
ва е като едно семейство или ка-
то една фирма, изпаднала в теж-
ка финансова криза - изисква се
период на самоограничаване, на
преподреждане на приоритетите.

Например това да се плащат с
предимство старите задължения
към кредиторите, дори това да
струва лишения.

От 2015 г. Министерството на
финансите изнася в своя сайт ин-
формация за финансовото състоя-
ние на общините по много широк
набор от показатели и лесно може
да се види, че в края на 2015 г.
задълженията към доставчици на
Сливен, т.е. незабавно дължими-
мите суми, са били 35 млн. лева -
значи задълженията са били пове-
че от собствените ни приходи. И
то без да смятаме другите претен-
ции към нас, които се осчетоводи-
ха през следващата година.

А към този момент нямаме нито
лев задължения към доставчици.
При това дългосрочните задълже-
ния - банкови заеми, не са се уве-
личили. С други думи, не сме те-
глили повече дълг, за да погасим
тези 35 млн. лв., или ако сме те-
глили, сме го управлявали така, че
да не е по-висок. През 2022 г. из-
платихме едно задължение към
реконструкцията на осветлението
в Сливен, което е трябвало да се
плати през 2010-а, ако не се лъжа.

Така вече можем да дишаме по-
спокойно и да имаме повече само-
чувствие като граждани и като
управляващи тази община. Сега
вече е време за надграждане,
след като преборихме остатъците
от миналото.

- За първи път тази година об-
щината има най-големия в исто-
рията си бюджет - 189 млн. ле-

ва. Това ли е надграждането?
- И това. Надявам тази година да

е последната, в която приемаме
бюджета си към края є. Заради
това трудно може да се говори за
започване на нови проекти с този
бюджет. Но той покрива това, кое-
то вече е работено през годината.
И веднага ще кажа - благодарение
на него

със задна дата от
1 януари 2023 г. ще
бъдат увеличени
заплатите на хиляди,

които разчитат на бюджета. Това
са служители на администрация-
та, хора от сферата на образова-
нието, здравеопазването, социал-
ните дейности.

Преди дни направихме първа
копка на нова детска градина в
село Сотиря, където има много
деца и една малка градинка, в
която децата от предучилищното
образование сега учат на две
смени. Това е най-големият ни
единичен обект, в който община-
та инвестира - близо 3 млн. лева
за сграда с разгърната площ
1800 квадратни метра.

В това се изразява финансова-
та сила на общината към този
момент. В село Тополчане пък
открихме ново училище. Там
сградата била започната преди
повече от 30 години и изоставе-
на, сега изградихме съвсем ново
училище с физкултурен салон.

Там също досега учеха на две
смени, а училището дори не мо-
жеше да поеме всички деца, на-
лагаше се да учат в съседни
сгради. Наред с това

подпомагаме
строителството на нови
православни храмове
Преди два дни осветиха новата

черква в село Бинкос. За Петков-
ден ще е готов и храмът “Света
Петка” в Сливен, в момента рабо-
тим по благоустрояването на
района около него. Радвам се, че
има интерес към църковното
строителство и че ние като общи-
на можем да помагаме, защото
църквата винаги е била духовно
средище, от което хората имат
необходимост.

Ще кажа нещо и за един друг
вид строителство - община Сли-
вен е може би в топ 5 по брой
подадени проекти за саниране на
жилищни сгради. Изготвили сме

81 проекта. Сроковете за това
бяха много кратки и за да стиму-
рираме хората да се включат в
този процес, общината отдели
над 1 млн. лева, за да подпомог-
нем съгражданите в енергийното
обследване на обектите.

Сега притеснението ни е, че ни
дават 30 млн. лева за саниране.
Това не ни удовлетворява, защо-
то сме включени в група с по-
малки общини.

- В концепцията за развитие
на общината през следващия
програмен период има две ос-
новни направления - детското
здравеопазване и грижата за
младите хора.

- Детското здравеопазване е
концепция на община Бургас, към
която се включваме 13 общини,
включително и всички големи от
Югоизточния район. В нейната съ-
рцевина е изграждане на нова
детска болница в Бургас, към коя-
то ще се насочват малки пациенти
и от нашата община. За Сливен

предвиждаме цялостна
реконструкция и ремонт
на общинските ДКЦ

- две в града и 16 здравни служби
по селата, както и на инфраструк-

турата край тях. Ще закупим две
специализирани детски линейки за
спешна помощ за областната ни
болница, там ще бъдат ремонтира-
ни детското и неонатологичното
отделение. Целта е достъпът до
здравните заведения да бъде по-
добър, а тежките случаи бързо да
се транспортират до специализи-
раната детска болница в Бургас.

Дори си мисля, че тази детска
болница ще бъде построена по-
бързо от националната в София.

Общината ни няма инвестиции в
самата болница, нашите инвести-
ции са насочени тук, в Сливен.

Привличането и задържането на
младите хора вече е концепция на
нашата община. Правим я заедно
с партньорите от общините Ямбол,
Тунджа и Стралджа. Основната
идея тук е

да подобрим средата
за правене на бизнес,

да насърчим предприемачеството
на хората тук. Централна роля в
тази концепция има индустриал-
ният парк, който искаме да изгра-
дим. Има и малък индустриален
парк на територията на община
Тунджа, който също е включен в
тази концепция.

� Общината вече няма и лев
задължения към доставчици
� Преди се опасявахме от
фалит, сега вече надграждаме
� 54,25 млн. лева е стойността
на планираните дейности,
заложени в концепциите

Кметът Стефан Радев (вдясно) при строителите на черквата “Света Петка”



Цените са без ДДС

СПЕЦИАЛНО ПРИЛОЖЕНИЕ
СЛИВЕН РЕСТАРТ

Може да участвате с:
• Интервю на ваш мениджър/управител
• Репортаж или текст, представящ бизнеса ви – мисия, продукти и услуги, бизнес 

резултати, предстоящи проекти, постижения в сферата на CSR и employer branding.
• Рекламна страница или каре (банер в сайта 24chasa.bg)

Теми в приложението:
■ Топ данъкоплатците в Сливен и региона
■ Топ работодателите в Сливен и региона
■ Бизнес Хонорис кауза – най-значимите социални проекти, финансирани от бизнеса в региона
■ Модерните жилищни квартали на Сливен – накъде върви имотният пазар в града и региона
■ Инфраструктурата – кои са големите проекти, които ще променят облика на града и 

областта в следващите 10 години
■ Умен град – интелигентните системи, които подобряват управлението на ресурсите
■ Икономическите зони – накъде ще се развива бизнес картата на града и региона
■ Молове и тържища – кои са местата с най-голям стокооборот и парични потоци
■ Транспортните хъбове – актуална снимка на транспортните връзки (пътища, жп гари) и 

перспективите за развитие
■ Модерното земеделие – какви ферми за алтернативно земеделие има в региона
■ “Големите малки” – истории на местни стартъпи и предприемачи с интересен бизнес
■ Образование 4.0 – най-добрите детски градини, училища, университети и школи
■ Модерно здравеопазване – най-добрите болници, медицински кабинети, козметични студия
■ Градски легенди – интересни истории за забележителни сгради, площади, улици, местности, 

хора и други неща, които са част от фолклора на града
■ Градски оазиси – любимите места на жителите
■ Нощният живот – зоните и местата за релакс и купон
■ Новите забележителности на града – паркове, атракциони, молове и др.
■ Наръчник на новодошлия – 10 бързи факта за културата, навиците, градския фолклор и 

местния диалект
■ Календар на събитията – по-интересни фестивали, концерти, празници в града до края на 

2024 г.

ЦЕНИ за ПУБЛИКАЦИИ:
1/8 страница (126 мм х 100 мм) ........................................................................ 264 лв. 

1/4 страница (126 мм х 197 мм)......................................................................... 450 лв.

1/2 страница (254 мм х 197 мм)......................................................................... 900 лв.
Бонус: Публикуване на материала в 24chasa.bg

1/1 цяла страница (254 мм х 394 мм).............................................................. 1800 лв.
Бонус: Публикуване на материала в 24chasa.bg

Промо банер: Може да комбинирате участието си в приложението

с БАНЕР на сайта 24chasa.bg – 300 x 250 px, 100 000 импресии.

Специална цена – 300 лв.


